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A l’antic Egipte a les biblioteques se les ano-
menava ‘el tresor dels remeis de l’ànima’. 
En efecte, en elles es curava la ignorància, 

la més perillosa de les malalties i l’origen de totes 
les altres. Crec que parafrasejant el filòsof francès 
Jacques-Bénigne Bosset us puc descriure la im-
portància que té el projecte de la nova biblioteca 
municipal per a nosaltres com a equip de Govern. 
Perquè, què seria d’una societat sense bibliote-
ques?  

En moltes ocasions he assegurat que aquest és 
un dels projectes que més il·lusió em fan com a 
alcalde. Poder reconvertir un emblemàtic i histò-
ric edifici com és Cal Guivernau en la nova biblio-
teca de Roda de Berà, la biblioteca que el nostre 
municipi mereix. Moltes de les persones que lle-
giu aquestes línies recordareu com jo els vostres 
anys d’infància entre les seves parets, ja que fins 
als anys 70 va ser l’escola pública de Roda. 

El nou edifici mantindrà exteriorment l’essència 
de Cal Guivernau, realçant els seus atributs ori-
ginals, perquè no volíem distorsionar el seu valor 
històric, com a Bé Cultural d’Interès Local que és. 
Per dins, però, serà un edifici modern, accessible, 
inclusiu, acollidor i flexible, que respondrà a les 
necessitats d’una societat cada cop més canviant 
i heterogènia. Serà un reflex de la nova concepció 
de biblioteca del segle XXI, com a referent cultu-
ral, formatiu i informatiu. Perquè una biblioteca 
no és només un conjunt de llibres organitzats en 
prestatgeries, és molt més; és un refugi, un espai 
d’aprenentatge, d’intercanvi cultural, de foment 
del desenvolupament professional i personal, i 
una companyia. 

La bona notícia és també que l’Ajuntament només 
haurà de reemborsar uns 200.000 euros, aproxi-
madament, una xifra que esdevé insignificant per 
poder tenir aquesta impressionant biblioteca. Això 
és gràcies a les subvencions que hem aconseguit, 
per una banda de la Generalitat, i, sobretot, dels 
fons NextGeneration, amb més d’un milió d’euros. 

Dels més de mil projectes que es van presentar a 
la convocatòria, el Ministeri de Transports, Mobi-
litat i Agenda Urbana només en va escollir 181, i 
la nostra biblioteca va quedar en 15a posició amb 
una molt bona puntuació, gràcies, en part, a l’alta 
eficiència energètica que tindrà Cal Guivernau, i a 
la impressionant llanterna que el travessarà, re-
corrent totes les plantes, i distribuint la llum natu-
ral des del sostre fins a la planta baixa. En les pà-
gines del butlletí trobareu alguns renders de com 
es veurà un cop acabada, d’aquí a un any i mig, 
aproximadament. 

Agraïm les bones notícies com aquesta, ja que 
portem uns mesos complicats quant a males no-
tícies, totes elles derivades de factors externs.  
L’esfondrament del sostre de la nau de la coo-
perativa agrícola ha estat un daltabaix per a tots 
nosaltres. Aquest edifici hauria d’haver estat tras-
lladat al polígon de l’Avenar fa molt anys, i així ha-
gués estat si la moció de censura que vam patir 
l’any 2007 no l’hagués paralitzat. Aquest incident 
ens ha obligat a buscar solucions urgents, ja que 
l’estat actual fa impossible que es pugui salvar i 
haurà de ser demolit. 

Per altra banda, la borrasca Aline, a mitjans d’oc-
tubre, va deixar importants danys al passeig ma-
rítim de la platja Llarga que encara no s’han pogut 
arranjar. Calculem que tornar la seva imatge al 
passeig marítim costarà a les arques municipals 
prop dels 200.000 euros. Per això continuem de-
manant, sense descans, a l’Estat i a la Generalitat 
que prenguin les mesures necessàries per garan-
tir el manteniment del nostre litoral i que posi en 
marxa una línia d’ajudes per poder fer front als 
danys dels continus temporals. 

Mentre ambdues administracions es llancen la pi-
lota els uns als altres defugint les seves respon-
sabilitats, nosaltres no defallirem, perquè està en 
joc el nostre litoral, les nostres platges, i són mol-
tes les famílies rodenques que depenen del sector 
turisme.  
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Comencen les obres de rehabilitació de 
Cal Guivernau per convertir-lo en la nova 
biblioteca municipal 
 Ý El pressupost d’adjudicació ascendeix a 1,5 milions d’euros. 

 Ý El projecte va aconseguir una subvenció de més d’un milió d’euros dels fons europeus 
NextGeneration, concedida pel Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana, i dues 
més de la Generalitat de Catalunya. 

 Ý Els treballs de rehabilitació i d’adequació s’allargaran durant aproximadament 18 mesos. 

El 27 d’octubre l’alcalde Pere Virgili i l’empresa 
contractista adjudicatària, Artifex Infraes-
tructuras, van signar l’acta d’inici de les obres 

de rehabilitació i adequació a biblioteca municipal 
de l’emblemàtic edifici de Cal Guivernau, les quals 
s’allargaran durant aproximadament 18 mesos.

El projecte posa en valor els atributs originals 
d’aquest edifici històric, declarat Bé Cultural d’In-
terès Local al 2010. Per això, es rehabilitarà, però 
exteriorment es mantindrà tal i com el coneixem, 
sense annexos ni volums afegits que distorsionin el 
seu valor històric. També es respectaran els murs 
existents, tot i que no tindran una funció estructural.

El pressupost d’adjudicació és de 1.580.260 euros. 
La major part dels treballs seran sufragats a través 
de diferents subvencions. Per una part, el projecte 
va aconseguir una subvenció de 1.064.612 euros 
del Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Ur-
bana amb els fons europeus NextGeneration, dins 
la línia 2 del Programa d’Impuls a la Rehabilitació 
d’Edificis Públics de titularitat local, del Pla de Recu-
peració, Transformació i Resiliència. A la convoca-
tòria es van presentar més de 1.000 projectes, dels 
quals el Mitma en va escollir només 181, en base a 
criteris de qualitat arquitectònica, solidesa, gover-
nança, enfoc integral, innovació i oportunitat. Cal 
Guivernau va quedar en quinzena posició, gràcies a 
l’alta eficiència energètica que tindrà el nou edifici.

Per altra banda, el departament de Cultura de la Ge-
neralitat, dins el Pla de Biblioteques, va atorgar al 
projecte 200.000 euros; i 104.774 euros provindran 
del Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya (PUOSC). 

D’aquesta manera, com explicava ahir l’alcalde 
Pere Virgili durant una reunió amb els veïns i ve-
ïnes que quedaran més afectats per les obres, “de 
sortida, l’Ajuntament només haurà de reemborsar 
uns 210.000 euros, que suposa molt poc per poder 
tenir la gran i moderna biblioteca que Roda de Berà 
mereix”. 

La nova biblioteca 
El nou edifici de la biblioteca municipal Joan Mar-
torell Coca tindrà una superfície de 881,55 metres 
quadrats, adequada a les necessitats d’un munici-
pi com Roda de Berà, un gran pas si els comparem 
amb els 199 metres quadrats que té l’immoble -de 
lloguer- on s’ubica el servei actualment. 

Serà una biblioteca moderna, emblemàtica, acces-
sible, inclusiva, acollidora i flexible, que respondrà 
a les necessitats canviants d’un públic heterogeni. 
Reflectirà la nova concepció de biblioteca com a 
referent cultural, informatiu i formatiu, i comptarà 
amb tots els serveis d’una biblioteca municipal del 

segle XXI, els quals han estat plasmats dins del Pla 
Funcional, elaborats pels tècnics municipals, i validat 
per la Central de Biblioteques de la Generalitat. L’edi-
fici respondrà als estàndards comuns de lectura pú-
blica, però s’adaptarà a les peculiaritats i necessitats 
de Roda de Berà. 

L’entrada a l’edifici per la plaça de la República es 
mantindrà, rebaixant l’accés, una actuació que per-
metrà deixar visibles les restes arquitectòniques 
trobades en el nivell de semisoterrani. A la plaça 
de l’Església, s’obrirà una nova porta per dignificar 
aquesta façana, que actualment no és la principal. 

El projecte inclou una gran impressionant clarabo-
ia-llanterna que travessarà totes les plantes proporcio-
nant una llum natural fins a la planta baixa, que permetrà 
que no s’hagin d’obrir noves finestres que distorsionin 
l’edifici actual, i a més, aportarà criteris de sostenibilitat 
que milloraran l’eficiència energètica de l’edifici. Aquest 
va ser un dels criteris que van afavorir l’atorgament de 
la subvenció dels fons NextGeneration, així com el sis-
tema de climatització per aerotèrmia i els tancaments 
exteriors, que permetran un aïllament molt òptim. 

Pel que fa a la distribució dels espais, s’han tingut en 
compte les orientacions del departament de Cultura de 

la Generalitat de Catalunya. A la planta d’accés es 
trobaran el vestíbul, el taulell, l’hemeroteca i la fono-
teca, i un espai polivalent; a la primera planta hi haurà 
els espais dedicats als petits lectors; i a la planta més 
alta, sota coberta, les zones d’estudi i de lectura; i un 
espai jove, diferenciat. 

Bé Cultural d’Interès Local
L’edifici de Cal Guivernau es troba al nucli antic de Roda 
de Berà entre les places de l’Església i de la República. 
Per les seves característiques i per la seva història ha 
esdevingut un dels referents al centre de la vila.

L’origen de Cal Guivernau és desconegut. Els primers 
documents daten de l’any 1793 quan pertanyia a la 
família Vidal Guivernau. D’acord amb l’historiador 
i arqueòleg Joan J. Menchon i Bes, “l’edifici és un 
exponent de l’arquitectura rural de les comarques 
meridionals de Catalunya, construït probablement al 
segle XVII”. 

L’any 1922 l’Ajuntament va comprar l’edifici a la fa-
mília Vidal per tal de convertir-lo en les escoles públi-
ques. Al 1928 es van habilitar els habitatges dels mes-
tres i es van condicionar uns espais per a les aules. 
Aquesta adequació va suposar l’enderroc d’una part 
de la casa adjacent, Cal Barot, per ampliar la plaça i re-
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baixar el terreny de davant de Cal Guivernau. L’escola 
va entrar en funcionament durant el curs 1933-34 i ho 
va ser fins als anys 70 quan, per l’augment demogràfic, 
algunes de les aules es van traslladar a la nova escola, 
darrere de l’actual edifici de l’Ajuntament.

Pel seu estat de conservació a principis dels 2000 
es va plantejar el seu enderrocament, però el Centre 
d’Estudis Rodenc, de Les Monges Associació Cul-
tural, es va oposar i va demanar a l’Ajuntament i al 
departament de Cultura de la Generalitat que s’ela-
borés un estudi oficial. 

Va ser al juny de 2001 quan la Direcció General del 
Patrimoni Cultural va fer arribar a l’Ajuntament uns 
informes en què es destacava la possibilitat que Cal 
Guivernau fos el castell de Roda, una qüestió que va 
ser reafirmada per la Comissió Territorial del Patri-
moni Cultural al febrer de 2002. A dia d’avui, però, no 
s’han aconseguit prou evidències històriques. El que 
sí és constatable és el valor històric, cultural i pa-
trimonial que Cal Guivernau té per a Roda de Berà. 
Per aquest motiu, a instàncies també del Consell 
Comarcal del Tarragonès i de la Societat Catalana 
d’Arqueologia, l’Ajuntament va declarar Cal Guiver-
nau Bé Cultural d’Interès Local al març de 2010.

Afectacions al trànsit

Durant l’any i mig que durin les obres, les veïnes i veïns de les places de 
la República i de l’Església i dels carrers adjacents patiran algunes afec-
tacions. Per això, l’alcalde Pere Virgili i el regidor d’Urbanisme, Manel 
González, els van convocar a una reunió informativa que es va celebrar 
el 25 d’octubre a l’Hotel d’Entitats. 

Els veïns i veïnes van poder conèixer en primícia com serà la nova bibli-
oteca i veure alguns renders del projecte. L’alcalde també els va explicar 
les afectacions al trànsit. Pel que fa a les places de la República i de 
l’Església i el carrer Mossèn David Pujol, es prohibirà l’estacionament i 
el trànsit estarà restringit, només hi podran accedir els i les residents. 

Quant al carrer Montjuïc, l’accés també estarà restringit, i només hi po-
dran circular, en sentit de pujada, els i les residents. Els vehicles que 
hagin de circular de baixada, en direcció al nucli urbà, ho hauran de fer 
pel carrer de la Pau i l’avinguda de l’Avenc, o bé pel cementiri municipal. 

Des de l’Ajuntament es demana limitar el trànsit al màxim en els carrers 
afectats, atès que el volum de camions que entraran i sortiran de l’obra 
serà considerable. 
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La Policia Local evita quatre ocupacions 
d’habitatges en 72 hores 
 Ý Tots els presumptes autors dels fets tenien nombrosos antecedents policials. 

Els agents de la Policia Local de Roda de Berà van evitar la primera 
setmana de novembre, en només tres dies, quatre ocupacions il·le-
gals d’habitatges en diferents barris. Va ser gràcies a la col·laboració 

ciutadana, sempre indispensable, a la ràpida actuació dels agents, i a la 
intel·ligència artificial, la tecnologia amb la qual compten les càmeres de 
vigilància i els lectors de matrícula al servei de la policia rodenca, que els 
permet avançar-se i identificar els presumptes delinqüents. 

El primer intent d’ocupació va ser el dimarts 31 d’octubre, al voltant de la 
una de la tarda. Dos joves, veïns del municipi del Vendrell i amb nombro-
sos antecedents policials, van intentar accedir a un habitatge de l’Eixam-
ple residencial. Va ser un veí qui, detectant la presència de dues persones 
no conegudes al barri, va trucar la Policia Local. Els agents es van perso-
nar ràpidament i gràcies a les dades facilitades, van poder identificar els 
dos presumptes delinqüents. 

El segon intent va arribar el dia de Tots Sants, a les sis de la tarda. Els 
mateixos joves van intentar accedir a un habitatge diferent, en aquest 
cas al barri de Merymar. La central receptora d’alarmes va trucar a 
base informant que tenien un avís amb persones a l’interior de l’habi-
tatge, i dues dotacions policials es van comissionar al lloc dels fets. 

Gràcies a la ràpida actuació policial es va poder evitar també aquesta 
ocupació. 

I el 3 de novembre, a les vuit del vespre, els agents van rebre avís del salt 
d’una alarma en un habitatge del barri de Berà. Dues patrulles de la Poli-
cia es van personar ràpidament, però davant l’arribada dels agents els pre-
sumptes ocupes van fugir. Aquests, tres joves amb nombrosos antecedents 
policials, fins a 25 delictes un d’ells, 12 i 2, els altres dos, van poder ser 
localitzats i identificats pels agents gràcies a les càmeres de vigilància. 

Hores més tard, durant la matinada, es va tornar a rebre avís del cos de 
Mossos d’Esquadra del salt de la mateixa alarma. Es van comissionar 
dues patrulles i els agents va comprovar que el cadenat de seguretat, 
instal·lat ahir a la tarda, havia estat trencat, però els presumptes ocupes 
havien fugit i no hi havia ningú dins. Novament, gràcies a la ràpida inter-
venció policial, es va poder evitar aquesta ocupació. 

En tots els casos, la Policia Local ha notificat les diferents propietats per-
què compareguin davant del cos policial per a formular la corresponent 
denúncia, i perquè prenguin les mesures necessàries per evitar possibles 
futures ocupacions. 

El Ple aprova les ordenances fiscals 
per a l’any 2024
 Ý L’increment sostingut dels preus dels combustibles, l’energia, o dels materials de 

construcció obliga l’equip de Govern a pujar, per primer cop des de fa una dècada, alguns 
impostos i taxes. 

 Ý De les trenta-tres ordenances, l’increment afectarà només l’IBI, l’impost de vehicles i les 
taxes de la recollida d’escombraries i del servei de clavegueram. 

El Ple de l’Ajuntament va aprovar per majoria el passat 26 d’octubre, en 
sessió ordinària, les ordenances fiscals per a l’exercici 2024. La proposta 
de l’equip de Govern va ser aprovada per majoria, amb els vots a favor 

dels regidors i regidores de Tria Roda. 

Durant els darrers 10 anys, des de 2014, la cistella impositiva dels rodencs i 
les rodenques s’havia reduït considerablement. En el cas de l’IBI, per exemple, 
en sis anys (entre 2015 i 2020) la reducció del tipus impositiu acumulat va ser 
del -19,66%, i durant els tres darrers anys aquest impost havia estat congelat. 

L’increment dels preus, sostingut durant els últims anys, sobretot d’aquells 
serveis i productes necessaris per al dia a dia de l’Ajuntament, com ara els 
combustibles (amb increments d’entre el 30 i el 60%); l’energia (actualment, 
+170%), o dels materials de construcció com l’acer, el formigó o el ciment 
(+83%, +23% i +19%, respectivament), ha obligat l’equip de Govern a incremen-
tar algunes ordenances “per poder fer front al nou escenari inflacionista i po-
der mantenir així l’estabilitat pressupostària”, va explicar el regidor d’Hisenda, 
Gerard Solé. 

Aquest increment impositiu, d’un 10%, incideix només en quatre de les tren-
ta-tres ordenances municipals: l’IBI, l’impost sobre vehicles de tracció mecà-

nica i les taxes de la recollida i gestió de les escombraries i del servei de clave-
gueram. La pujada en el cas d’aquesta última taxa no serà percentual, sinó que 
l’import de les noves escomeses respon a una actualització de preus arran d’un 
estudi elaborat pels tècnics municipals. 

Segons l’alcalde Pere Virgili “aquest increment anirà de la mà d’una contracció 
en la despesa municipal, en aquells aspectes que no representi una minva de 
la qualitat de vida i el benestar dels veïns i veïnes, ja que el servei al ciutadà se 
situa al capdavant de qualsevol política adoptada per aquest equip de Govern”, 
assegurava. 

Pel que fa a les bonificacions, la totalitat d’elles es mantenen, amb algunes 
reduccions de percentatges, com ara la bonificació per la instal·lació de sis-
temes d’aprofitament tèrmic, en què es redueixen els anys, de quatre a dos, 
i el percentatge de la bonificació, que serà del 25% el primer any, i del 10%, el 
segon; o la que afecta als vehicles elèctrics i poc contaminants, per als quals la 
bonificació serà del 40% de l’impost sobre vehicles de tracció mecànica.   

Finalment, com va assegurar el regidor Solé, el consistori continuarà amb la 
tasca, eficaç i efectiva, contra el frau fiscal i d’actualització dels padrons muni-
cipals que es va iniciar durant la legislatura passada. 
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L’Ajuntament demana al Govern d’Espanya que 
adopti les mesures necessàries i urgents per 
garantir l’estabilitat del litoral rodenc 
 Ý A través d’una moció presentada al Ple per Tria Roda i Partit Popular.

 Ý També reclama que li siguin retornats els més de 180.000 euros que el consistori va avançar 
per executar el dragat d’emergència de la sorra de la bocana del Port Berà. 

El Ple de l’Ajuntament va aprovar el 28 de se-
tembre, per majoria, una moció per instar al 
Govern d’Espanya a adoptar amb caràcter 

urgent les mesures necessàries per garantir la se-
guretat i el manteniment de les platges de Roda de 
Berà i el seu litoral. 

La moció, presentada per Tria Roda i el Partit Popu-
lar no va obtenir el suport de la resta de grups mu-
nicipals, motiu pel qual l’alcalde Pere Virgili i el regi-
dor Frederic Royuela es van mostrar decebuts. “Les 
nostres platges són un símbol turístic de primer or-
dre i hem de protegir-les, hem d’intentar salvar cada 
temporada estival, perquè són moltes les famílies 
que viuen a Roda de Berà d’aquest sector econòmic, 
directa o indirectament. Ens hagués agradat tenir el 
suport de la resta de grups, perquè creiem important 
remar plegats en la mateixa direcció”, va assegurar 
Frederic Royuela. 

L’alcalde va anar més enllà i va quantificar el nombre 
de famílies que actualment depenen del sector turístic 
a Roda de Berà “fins a 420, que suposen més de 1.200 
persones les qui depenen d’aquest sector”, va dir. 

La costa catalana i les seves platges, com ara les de 
Roda de Berà, són admirades a nivell internacional 
per la seva bellesa i representen un dels majors valors 
del nostre patrimoni natural i paisatgístic. Són moltes 
les causes que han provocat un greu deteriorament, 
el qual cada vegada és més palpable, pels efectes del 
canvi climàtic i la construcció de ports esportius, els 
quals han modificat la dinàmica del litoral. 

A Roda de Berà, la pèrdua de sorra, principalment a 
les platges Llarga i Punta d’en Guineu va començar 
abans de la dècada dels 90. L’any 1993 es van rege-
nerar 12 quilòmetres de platges de Roda de Berà, el 
Vendrell i Calafell, amb més de 300.000 metres cú-

bics de sorra provinents del Garraf. La construcció del 
Port Esportiu Berà i els efectes del canvi climàtic, però, 
ha provocat que en els darrers anys la pèrdua de sorra 
hagi estat més ràpida i accentuada. Tenint en comp-
te que les actuacions puntuals efectuades durant els 
passats estius han estat insuficients, és urgent iniciar 
actuacions immediates per defensar el litoral.

Una d’aquestes actuacions va ser el dragatge d’emer-
gència de la sorra acumulada a la bocana del Port Berà 
i el seu trasllat amb un vaixell draga fins al tram nord 
de la platja Llarga, que es va realitzar al juliol d’aquest 
any. Aquests treballs van tenir un cost de 181.500 eu-
ros, els quals van ser avançats per l’Ajuntament per 
poder iniciar-los amb la major brevetat possible, de-
gut a la urgència. Des de llavors, el consistori reclama 
les despeses, i també en deixa constància a la moció 
aprovada ahir, a l’administració competent o a l’orga-
nisme que li pertoqui assumir aquesta responsabilitat. 

“Com a ajuntament, hem d’intentar que les adminis-
tracions superiors, les que sí tenen responsabilitats 
sobre el litoral, inverteixin diners en cuidar-lo, en sal-
var-lo. Tota la costa Mediterrània es veu afectada per 
aquesta problemàtica. Si volem continuar esdevenint 
un atractiu turístic de primer nivell, cal que s’inver-
teixi”, va afermar Virgili. “Aquest estiu, ens van haver 
d’espavilar per salvar la temporada perquè és el pa de 
moltes famílies, perquè vam veure que ni l’Estat ni la 
Generalitat mourien un dit. I ho tornaríem a fer, torna-
ríem a avançar els més de 150.000 euros perquè Roda 
de Berà tingui sorra a les seves platges durant l’estiu. 
Per suposat reclamem ara aquests diners, a aquelles 
administracions que van deixar de costat les seves 
obligacions”, va dir. 

A banda de demanar al Govern central mesures ur-
gents, la moció també sol·licita que el govern espa-
nyol actualitzi i implementi amb urgència l’Estratègia 

d’Adaptació al Canvi Climàtic del litoral marítim 
aprovada al 2016 i les Estratègies Territorials deri-
vades, emprant els Fons Next Generation de la Unió 
Europea; així com la creació d’un fons extraordinari 
per a les entitats locals que permeti exercir de millor 
manera i més àgilment les competències sobre la 
defensa del litoral i les platges. 

“És important que totes les administracions treba-
llin, cooperin i estudiïn solucions de manera efectiva 
envers aquesta problemàtica que afecta gairebé tots 
els municipis de la costa”, es pot llegir a la moció. 
Per això, també s’insta al departament de Territori de 
la Generalitat, a la Secretaria de Mobilitat i Infraes-
tructures i a Ports de la Generalitat a que coordini i 
exigeixi, amb urgència, els treballs de transvasament 
de la sorra necessària per al condicionament i res-
tabliment de les platges de ponent de Roda de Berà. 

Per altra banda, la moció també demana al Patro-
nat de Turisme de la Diputació de Tarragona la seva 
intermediació entre les diferents administracions. 
Aquesta, però, no és la primera vegada que l’Ajunta-
ment demana el suport a l’ens supramunicipal, atès 
que al març de 2023 l’alcalde Pere Virgili va envi-
ar una carta a la seva presidenta,  per demanar la 
seva ajuda, degut “a la necessitat urgent de treballar 
plegats per implementar solucions d’urgència per la 
temporada estiuenca 2023 i actuacions definitives 
per a l’estabilització de les platges”, deia la missiva. 

Quant al Consell Comarcal del Tarragonès, tot i no 
tenir atribuïdes responsabilitats pròpies sobre el li-
toral, la moció demana a l’ens la creació d’un Comi-
tè de Defensa del Litoral, amb representació de tots 
els ajuntaments afectats, perquè impulsi i coordini 
polítiques de gestió integrada a les platges, l’adap-
tació al canvi climàtic, la protecció de la franja litoral 
o l’activitat econòmica vinculada al mar i a la costa.

Roda de Berà assisteix a la Jornada Bioeconòmic de 
Sitges per debatre sobre la sostenibilitat de les platges 
 Ý Hi va ser present el regidor de Serveis Municipals, Manel González. 

E l 15 de setembre al matí el regidor Manel 
González va assistir a la Jornada Bioeconò-
mic “La gestió de la sorra per la sostenibilitat 

de les platges de Sitges” que va tenir lloc a l’edifici 
Miramar d’aquesta localitat. 

Durant tres hores es va debatre sobre quines so-
lucions són les més adequades per a la gestió del 
litoral i la sorra a les platges, la seva regeneració i 
conservació, tenint la màxima cura per l’entorn i la 
biodiversitat; sobre els dragatges de sorres en fons 
marí i el seu control mediambiental; i es va parlar 
sobre els espigons inflables, una possible solució 
innovadora i sostenible (encara en la fase de proto-
tip) al repte de la gestió dels sediments de la costa. 

També es van tractar els estudis sobre l’evolució 
temporal de la línia de costa, elaborats per Geoci-
ències i Exploracions Marítimes (GEM); i l’estudi so-
bre la cartografia del fons marí de Sitges, batimetria, 
sedimentologia i hàbitats bentònics, per encàrrec 
d’aquest ajuntament sitgetà, UB, CEAB i CSIC a di-
versos autors. 

Es va concloure que la manca de sorra és una pro-
blemàtica generalitzada i que, degut a que les varia-
bles són actualment moltes i molt diferents, com la 
manca de sediments provinents dels rius o la pro-
liferació dels ports esportius, no existeixen soluci-
ons definitives, sinó solucions que poden assegurar 
l’estabilitat de les platges a mig termini. Tot i així, 

cada platja és diferent, fins i tot dins d’un mateix 
municipi cal estudiar i fer una anàlisi de cadascu-
na d’elles per tal de trobar quina és la millor solu-
ció en cada cas. 

La convocatòria va arribar a l’Ajuntament a tra-
vés de la Taula de municipis per un litoral sos-
tenible – Pacte de Coma-ruga, del qual Roda de 
Berà en forma part, juntament amb Sitges, Vila-
nova, Cubelles, Cunit, Calafell, el Vendrell, Creixell, 
Torredembarra, Altafulla, Tarragona, Vila-seca, 
Salou, Cambrils, Mont-roig del Camp i Vandellòs 
i l’Hospitalet de l’Infant, que representen 110 km 
del litoral mediterrani. 



ACTUALITAT 7

La borrasca Aline deixa importants danys a la 
zona costanera 
 Ý L’alcalde es va reunir amb el cap del Servei Provincial de Costes per avaluar els danys. 

 Ý L’Ajuntament continua demanant a l’Estat que prengui les mesures necessàries per 
garantir el manteniment del litoral rodenc.  

La borrasca Aline, que va atravessar el nostre 
país el 19 d’octubre, va portar amb si un fort 
temporal de vent, pluja i mala mar. 

Cap temporal passat havia provocat tants danys 
com ho va fer Aline aquella matinada. Les fortes 
onades de fins a quatre metres d’alçada van pro-
vocar nombroses incidències, sobretot al tram 
nord i central de la platja Llarga, trencant el mur 
de protecció i provocant danys estructurals en di-
versos trams del passeig marítim, que van obrir 
importants esquerdes al terra. 

Tres dies després, l’alcalde Pere Virgili i el regi-
dor d’Urbanisme, Manel González, es van reunir a 
la platja Llarga amb Toni Espanya, cap del Servei 
Provincial de Costes a Tarragona. Espanya es va 
desplaçar fins a Roda de Berà per comprovar in 
situ els efectes de la borrasca Aline al nostre mu-
nicipi, un dels més afectats. 

L’objectiu era poder baixar a la sorra per avaluar 
millor els danys, però no ha estat possible ja que 
la mar continuava molt embraveïda i l’aigua arri-
bava encara fins al passeig. 

Toni Espanya va escoltar l’alcalde Pere Virgili, 
qui continua demanant a l’Estat que adopti les 
mesures necessàries per garantir la seguretat i 
el manteniment de les platges rodenques, i el va 
emplaçar a una reunió a Tarragona per parlar de 
possibles accions. 

Per la seva part, l’Ajuntament va demanar al Mi-
nisteri per a la Transició Ecològica i el Repte De-
mogràfic, que posi en marxa una línia d’ajudes ex-
traordinàries per poder fer front a la gran despesa 
que suposarà per al consistori la reparació dels 
danys.  

Al dia següent, el 24 d’octubre, l’alcalde es va re-
unir amb la nova directora general de Ports de la 
Generalitat, Annabel Moreno, a qui va demanar 
suport perquè sigui la Generalitat qui exigeixi al 
Port Berà que compleixi amb les seves responsa-
bilitats. 
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ROSANA DORANTES, REGIDORA DE LES ÀREES 
D’ENSENYAMENT, COMERÇ, DONA I IGUALTAT I OCUPACIÓ

-Quines són les iniciatives més destacables que es 
duran a terme en els pròxims mesos de les àrees 
que gestiona?

Fa pocs dies que va començar el nou curs escolar 
i amb ell les primeres convocatòries dels consells 
escolars. En aquestes reunions l’equip directiu ens 
informa dels diferents documents de gestió del 
centre, i en aquesta primera ens han presentat el 
Pla general anual de centre en el qual es recullen 
dades com són els objectius a assolir en cada àm-
bit educatiu durant el nou curs, l’organització del 
centre, és a dir, qui compon l’equip directiu, el con-
sell escolar i les comissions, qui són les tutores i 
tutors de cada classe, quins serveis educatius, ad-
ministratius i externs té el centre i qui són. També 
es recullen les dades d’escolarització, les sortides 
i colònies programades, les festes i les activitats 
que es realitzaran amb entitats municipals.

Estem en plena campanya comercial “Comprar a 
Roda té premi” en la que sortegem 2 vals de 20 € per 
cada establiment adherit a aquesta campanya, les 
compres, en els establiments adherits, durant l’últi-
ma quinzena d’octubre opten a tenir premi. El sorteig 
es realitzarà el pròxim 3 de novembre a les 12:30 h 
al programa A mig matí de Roda de Berà Ràdio i es 
transmetrà en directe pel nostre Facebook Live. En 
aquesta ocasió han participat 29 establiments.

Acabarem l’any amb la gimcana comercial, on els 
més petits són els protagonistes buscant les imat-
ges nadalenques als establiments participants. I 
finalment el concurs d’aparadors de Nadal, aquest 
any amb novetats, ja que les votacions aniran a 
càrrec de les persones que hi vulguin participar, és 
a dir, obert a què pugui votar tothom. A més a més, 
totes les persones participants també podran op-
tar a premi.

I, per altra banda, arriba el 25 de novembre, dia in-
ternacional per l’eliminació de la violència envers 
les dones. Des d’aquesta regidoria continuarem 

donant visibilitat a una problemàtica que ja hauria 
d’estar erradicada. Volem conscienciar a les nostres 
veïnes i veïns que la violència masclista està present 
en el nostre dia a dia.

-De tot el què s’ha dut a terme al llarg d’aquesta le-
gislatura, què en destacaria?

El treball de l’equip en govern sens dubte. Cada regi-
dora i regidor hem anat fent per la nostra banda però 
sempre donant comptes a tot l’equip. Entre tots no-
saltres ens complementem. La feina ben feta ha estat 
gràcies a la implicació de totes i tots, amb el suport 
indiscutible del nostre alcalde i amb l’assessorament 
del cap de gabinet.

-Quina ha estat la regidoria amb més reptes a assolir?

S’ha de tenir en compte que la meva primera legis-
latura va ser la passada, 19-23 i totes les regidories 
van ser un repte. Els inicis van ser complicats perquè 
vaig haver d’aprendre moltes coses i saber gestionar 
cadascuna d’elles intentant arribar a cadascun dels 
perfils de cada regidoria.

Encara no portàvem un any de legislatura i va arribar 
la pandèmia, uns anys complicats com a regidora de 
sanitat, ja que havíem d’estar alerta de les restricci-
ons, dels casos Covid, de les vacunacions, dels plans 
de neteja dels centres educatius, dels horaris comer-
cials, d’ajudar a la gent necessitada…, entre molts al-
tres aspectes del dia a dia.

Ara en aquesta nova legislatura, com a novetat tinc 
assignada la regidoria d’ocupació. Estem treballant 
perquè l’aplicatiu que tenim en funcionament es 
pugui desplegar comarcalment, ja que molts altres 
municipis també treballen amb el mateix programa. 
Estem en converses amb diferents entitats per tal de 
poder oferir, a banda de les ofertes que tenim a l’es-
cola d’adults, més formacions a totes aquelles per-
sones que busquen treball i especialitzar-les en les 
demandes que ens arriben.

Aprofito per recordar que tenim a disposició de 
qui estigui interessada o interessat, l’oficina de 
coworking, dotada amb sala Wi-fi; office amb ne-
vera, microones i cafetera; bany adaptat; ascensor 
adaptat; accés 24h els 365 dies de l’any (claus prò-
pies i codi d’alarma). I ben aviat la possibilitat de 
fer videoconferències amb dispositiu finançat per 
la Diputació de Tarragona i els fons Next Genera-
tion.

L’Ajuntament duu a terme la campanya “Comprar 
en el comerç local té premi” 
 Ý Es van sortejar 58 vals de 20 euros per gastar als comerços adherits a la campanya. 

Un any més, gràcies a la regidoria de Comerç, comprar i consumir al co-
merç local rodenc ha tingut premi. L’Ajuntament continua amb el seu 
objectiu d’ajudar els comerciants i incentivar les compres al comerç de 

proximitat i arran de l’èxit aconseguit en les darreres edicions de la campa-
nya de la castanyada i de Halloween, va tornar a posar-la en marxa fins al 31 
d’octubre. 

Les persones que van fer qualsevol compra en els comerços o negocis de 
restauració adherits al concurs, van entrar en el sorteig de 58 vals per valor 
de 20 euros per gastar en un dels establiments participants. 

El sorteig va tenir lloc el 3 de novembre, a les 12:30 hores, en directe al progra-
ma A Mig Matí de Roda de Berà Ràdio. Es van sortejar dos vals per cadascun 
dels establiments adherits: Woow Noves Tecnologies, Lumais Complements, 
el Racó del cabell, Forn i pastisseria Queralt, Moda infantil Peques, adminis-
tració de Loteria, Perruqueria Mònica, Ralian Sports, Essència, Escair Moda, 
Eva Tattoo, Forn Pastisseria Roda, Punt de trobada, Chuche’s, Perruqueria 
Erian, Merceria Marinada, Bugaderia Roda, Thalassa Estètic , Quatre Pottes, 
Perruqueria MiM, Pastisseria MareNostrum, Casa Pairal (Suma), Kiosk Stop, 
Les ones restaurant, Varaderoc, Cal Isidro, Complex Esportiu l’Eixample, Far-
màcia de Roda de Berà i la Farmàcia del Roc. 

“La feina ben feta ha estat gràcies a la feina de tot 
l’equip de Govern. Entre tots ens complementem”



ACTUALITAT 9

La ciutadania tria sis propostes guanyadores als 
Pressupostos Participatius 
 Ý Amb una inversió total prevista de 125.800 euros. 

 Ý Entre les guanyadores hi ha la instal·lació de més desfibril·ladors; l’asfaltat de l’aparcament 
de terra de l’entorn del consultori i de l’escola Salvador Espriu; o la instal·lació de nous 
elements de joc al parc d’educació viària. 

El passat 6 d’octubre a la tarda es va celebrar a 
l’Hotel d’Entitats la sessió de retorn de l’edi-
ció 3 dels Pressupostos Participatius. Aques-

ta, que es va iniciar a principis d’any, va haver de 
patir una aturada degut a l’inici de la campanya 
electoral, primer, a la celebració de les eleccions, 
després, i a la reorganització del nou consistori. 
Per aquest motiu, no ha estat fins ara, en el marc 
de la Festa Major Petita, que l’equip de Govern va 
decidir celebrar la sessió, durant la qual l’alcalde 
Pere Virgili i la regidora de Participació Ciutadana, 
Remei Gavaldà, han fet públiques les propostes 
guanyadores, triades per la ciutadania durant el 
període de votació, entre el 16 i el 31 de març.

Durant les dues setmanes, 352 persones, una 
cinquantena més que a la passada edició, van 
emetre un total de 1.056 vots, 810 de forma tele-
màtica i 246 presencialment. La suma de les pro-
postes guanyadores triades no podien superar els 
130.000 euros destinats per l’equip de Govern als 
Pressupostos Participatius, i les sis triades arriben 
als 125.800 euros. 

La proposta més votada, amb 117 vots, va ser la ins-
tal·lació de més desfibril·ladors DEA, amb una esti-
mació de pressupost inicial de 9.800 euros. Roda 
de Berà ja compta amb vuit d’ells, set a la zona nord 
i un a la platja, motiu pel qual, el nous aparells es 
destinaran a la zona costanera. Les ubicacions en-
cara s’han de decidir.

La ciutadania va escollir en segona posició, amb 
107 vots, l’asfaltat de l’aparcament ubicat a l’entorn 
de l’escola Salvador Espriu, de l’àrea d’esbarjo dels 
Llimoners i del consultori mèdic. L’estimació rea-
litzada pels tècnics, en aquesta ocasió, va ser de 
75.000 euros. 

En tercera posició es troba la instal·lació de nous 
elements de joc i una nova zona verda al parc d’edu-
cació viària, amb 99 vots. Aquest parc, la construc-
ció del qual va sorgir de l’edició 1 dels Pressupostos 
Participatius, ja compta amb un petit parc infantil, 
però les famílies usuàries demanen una ampliació 
amb més jocs i més zona d’ombra. El pressupost 
inicial ascendeix a 10.000 euros. 

Pel que fa a la quarta proposta, amb 65 vots, la ciu-
tadania va triar la creació de noves rutes verdes. 
L’estimació és en aquest cas de 15.000 euros. Se-
gons va explicar l’alcalde Pere Virgili “aprofitarem 
per condicionar les rutes ja existents, i tornar a mar-
car-les, millorant la senyalització, i estudiarem la 
possibilitat de crear-ne de noves”. 

La cinquena proposta va ser la instal·lació d’un parc 
amb tirolina a la platja Llarga, amb 54 vots. L’esti-
mació de despesa és de 10.000 euros, “tot i que en 
ser inicial sempre pot variar quan es redacta la me-
mòria del projecte”, deia la regidora de Participació 
Ciutadana, Remei Gavaldà. 

Finalment, la sisena proposta triada agradarà tam-
bé a les famílies de l’escola Salvador Espriu. Amb 

42 vots, i un pressupost inicial de 6.000 euros, la ciuta-
dania va escollir l’embelliment de l’entorn de l’escola. 
Abans de decidir quins elements s’instal·len, l’alcalde 
va explicar que es reuniran amb la persona proposant 
i amb representants del centre. 

Tots aquests projectes s’imputaran al pressupost 
municipal de 2024, en el qual l’equip de Govern ja hi 
treballa. D’acord amb el que va explicar Virgili, a par-

tir d’ara els Pressupostos Participatius es duran a 
terme de forma bianual, però amb un pressupost 
ampliat “vist com han anat aquests anys els pro-
cessos celebrats, i els tràmits que comporten, per 
poder donar més temps als tècnics, per donar més 
marge a les votacions, per donar-li més consistèn-
cia a tot el procés, creiem que serà millor fer-los de 
forma bianual, i farem la proposta al plenari”, va dir 
l’alcalde. 
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Roda de Berà mostra el seu 
patrimoni modernista a Els 
Pallaresos 
 Ý El cap de setmana del 4 i 5 de novembre. 

Per tercer any consecutiu Roda de Berà va 
ser-hi present a les Jornades Modernistes 
del Camp de Tarragona ‘Els Pallaresos 1900’ 

mostrant el patrimoni modernista obra de Josep 
M. Jujol al municipi. 

Aquestes jornades van fer viatjar Els Pallaresos 
fins a l’any 1900, transformant-se en un poble mo-
dernista. Els visitants van poder trobar més de 200 
recreadors històrics, passacarrers, vilatans de to-
tes les edats vestits d’època, expositors d’entitats i 
ajuntaments de municipis del Camp de Tarragona 
amb patrimoni modernista, mercats d’artesania 
i gastronomia, tallers de recreació històrica, jocs 
tradicionals o música amb una pianola del 1900. 

“Trabajar por Roda de Berà como concejal es un 
honor y todo un reto personal”

Daniel Izquierdo es el Presidente del Parti-
do Popular de Roda de Berà. En las últimes 
elecciones municipales del pasado 28 de 

mayo ha encabezado la lista del PP, puesto que an-
tes ocupaba Rafa Luna que pasó a ser número dos 
para dar relevo a Dani Izquierdo. Hablamos con él 
para que nos explique brevemente cuales son los 
principales retos que afronta en el nuevo cargo pú-
blico.

¿Como afronta encabezar la lista del Partido Popu-
lar de su municipio?

Ha sido para mí todo un honor el poder liderar la 
lista del PP en el Ayuntamiento de Roda de Berà, 
como militante de hace años de la formación po-
lítica y que actualmente presido su Junta Local. 
Pero también ha sido un reto personal, el tener la 
oportunidad de trabajar por Roda de Berà, munici-
pio al cual llegué con tan solo dos años. Ha sido 
y es mi casa, dónde he crecido, desde la infancia 
corriendo por sus calles, en el colegio, más tarde 
en la juventud con la pandilla de amigos haciendo 
lo que es propio de esa edad, para más tarde, cono-
cer la que sería mi esposa y madre de mi hija. Hoy 
pertenezco al grupo empresarial que más riesgos 
y cargas puede tener, un autónomo de la pintura 
que, cada día, trata de superarse en su profesión y 
calidad de trabajo.

¿Cuáles son los principales objetivos del Partido 
Popular para esta legislatura? 

Siempre he pensado que en un municipio como el 
de Roda de Berà, con ocho mil habitantes censados, 
lo que se debe hacer es apartarse de los grandes 
debates políticos a nivel nacional o regional y cen-
trarse en los verdaderos problemas del municipio. 

Con una mirada puesta en el futuro, ese fue el espíritu 
de mi campaña electoral, bajo el lema: “NO PRETEN-
DO CAMBIAR LA IDEOLOGÍA DE NADIE, PRETENDO 
TRANSFORMAR RODA DE BERÀ”, ese y no otro será 
mi trabajo como concejal, dando todo lo mejor de mí 
mismo, dejándome la piel en el empeño de cumplir 
nuestro programa electoral, el cual fue refrendado 
por un incremento considerable de votos y que estoy 
seguro conseguir con el equipo de hombres y muje-
res que forman parte de mi equipo de trabajo. Traba-
jaremos para conseguir una mayor eficacia en lo que 
responde a seguridad de nuestros vecinos, prueba de 
ello ha sido la primera moción que se ha aprobado 
creando una concejalía que evite la Okupación ilegal.  
Promocionar la economía, muy especialmente en el 
sector turístico, a través de la segunda moción que 
hemos presentado, instando al Gobierno de España 
y Cataluña se hagan cargo de sus competencias en 
cuanto al litoral del municipio.  La creación de la bi-
blioteca municipal en el edifico histórico de Cal Gui-
vernau. Abrir el servicio el CAP en la playa y ampliar 
los horarios en el del núcleo urbano. El paso superior 
peatonal de la N-340, así como la construcción de 
un apeadero de ferrocarril para pasajeros. Mejorar el 
servicio urbano de transportes, en especial entre la 
zona de playa, casco urbano, urbanizaciones y servi-
cio de trenes de cercanías, en otras propuestas. Todo 
ello mirando al futuro que queremos para las nuevas 
generaciones, tener previsto todo lo que una auténti-
ca transformación al turismo de calidad nos exige, en 
especial, en las infraestructuras.

¿Qué balance hace de estos primeros 100 días de le-
gislatura? 

No se puede olvidar que, aunque el PP ha tenido unos 
buenos resultados municipales, también los ha te-
nido el partido que estaba en el gobierno, que hoy 

cuenta con una mayoría absoluta. No por ello cae-
remos en la debilidad ante la arrogancia, si es que 
existe, por el equipo de gobierno, tampoco entrare-
mos en el club de una oposición del no por el no. 
Estaremos siempre al servicio de nuestro munici-
pio, así es cómo hemos iniciado nuestra andadura. 
En dos meses de actividad municipal, con dos ple-
nos realizados, hemos presentado tres mociones, 
cuatro preguntas y ruegos. Me siento orgulloso de 
pertenecer al grupo municipal de la oposición que 
más está trabajando. Además tengo el privilegio de 
contar con un gran maestro de la política, de quien 
podré aprender mucho: Rafa Luna. 

DANIEL IZQUIERDO, POPULARS PER RODA



ACTUALITAT 11

Les tradicions rodenques, més vives que mai 
 Ý El seguici de pagesetes i pagesets va aplegar una quarantena de participants de totes les edats. 

Roda de Berà va celebrar el segon cap de setmana d’octubre el gruix d’ac-
tes de la seva Festa Major Petita en honor a l’Ecce Homo. 

Com és tradició, el matí de dissabte es va iniciar amb el sempre exitós 
campionat de bitlles. Enguany, un total de 24 equips de tres persones, de totes 
les edats, es van reunir a la plaça dels Pins, a partir de les onze del matí, per 
disputar-se les tres primeres posicions. Els guanyadors i guanyadores van ser, 
en primera posició el Biel, l’Stefan i el Jaime. Un dels equips més joves, format 
per la Maria, el Gerard i l’Óscar, va ser els segon classificat; i l’Isaac, l’Eric i 
l’Ezequiel, els tercers.

Mentrestant, la plaça de la Sardana es va omplir de moltes famílies per gaudir 
del taller de circ a càrrec de la companyia LaCrica. 

El mateix dissabte a la tarda, el Casino Municipal va acollir la celebració de la 
gran final de la segona edició del talent show Roda DJ’s Promeses. Els quatre 

finalistes, Dj. Uri, Dj. Charly, Dj. Osky y Dj. Erpión van anar presentant les seves pro-
postes de sessió davant el Jurat. El guanyador va ser Dj. Erpión, i el segon, Dj. Charly.

El dia gran de la festa, diumenge 8, es va iniciar amb l’acte principal i més tradi-
cional de la Festa Major Petita rodenca, el seguici dels pagesets i pagesetes. A 
partir d’un quart d’onze, una quarantena de participants, una xifra de rècord, de 
totes les edats, nadons, infants, dones i homes, vestits de pagesos i de page-
ses es van reunir a la plaça de la Sardana. Acompanyats pels gegants de Roda 
de Berà, Rigoletto i Traviata; els gegantons Rodus i Berània; la Cucadrac, que 
des de feia molts anys no sortia en seguici; el capgròs Salvador Espriu; i el Ball 
de Bastons de l’Arboç van sortir en seguici cap a l’església de Sant Bartomeu, 
on el nou rector, Mossèn Pep Masdeu, va beneir els fruits. 

A partir de dos quarts de dues, més de 500 persones van omplir el pavelló per 
gaudir de la paella popular i, seguidament, es va celebrar el joc del quinto, a 
càrrec del Club de Patinatge de Roda de Berà. 

Gran èxit de la festa CastaHalloween
 Ý Va ser una fusió de les festes de la Castanyada i Halloween, tot i que aquesta última cada any 

guanya més adeptes.  

El 31 d’octubre Roda de Berà va gaudir de la festa CastaHalloween a la 
plaça de la Sardana. Des de fa tretze anys l’Ajuntament celebra aquesta 
festa que fa gaudir als infants d’allò més, disfressant-se de tot tipus de 

personatges terrorífics i demanant llaminadures al crit de “truco o trato”. 

Així, vampirs, esquelets, ‘catrines’, zombis, spidermans o bruixes i bruixots, es 
van donar cita a partir de les cinc de la tarda a la plaça. En primer lloc van 
gaudir d’un berenar, amb la col·laboració de Pastisart i del pintacares amb la 
Susanita Pinceles, que va aplegar la participació de més de 200 persones.  

Seguidament, en Marc Oriol els va fer ballar i cantar, entre d’altres, la cançó de 
la Castanyera, la Margarideta o el rock del panellet, i fins i tot van fer de zombis 
al ritme de Michael Jackson. 

A partir de dos quarts de set, més de 300 persones van passar per les caixes 
terrorífiques, plenes de sorpreses fastigoses com cucs llefiscosos, dits humans 
amb ulls de granota o cervell de rata, a canvi d’una bossa de llaminadures. 

Finalment, un any més, el casal de Les Monges es va convertir en un Passatge 
del Terror, una cita molt esperada, sobretot pels joves majors de 12 anys, edat 
mínima recomanada per accedir-hi. Fins passades les onze de la nit centenars 
de persones van passar molta por, gràcies al Punt d’Informació Juvenil i a Fu-
neral Creations.



ACTUALITAT12

Una unitat mòbil del Cos Nacional de Policia es 
desplaçarà a Roda de Berà per expedir i renovar DNIs 
 Ý Serà els dies 11 i 13 de desembre. 

 Ý Des de la pandèmia de la covid-19, cap unitat mòbil havia visitat el nostre municipi. 

Els dies 11 i 13 de desembre una unitat mòbil 
de DNI-e del Cos Nacional de Policia es des-
plaçarà fins a Roda de Berà per tramitar o re-

novar el Document Nacional d’Identitat d’aquelles 
persones que no puguin desplaçar-se a Tarragona 
per tal de fer-ho. 

Amb l’esclat de la pandèmia, la Policia Nacional 
havia deixat de fer aquestes sortides als diferents 
municipis, i centralitzava l’expedició i la renovació 
dels documents a Tarragona, Reus o El Vendrell. 
Des de l’Ajuntament s’havia reclamat en diferents 
ocasions per tal de facilitar els tràmits a les perso-
nes que tenen dificultat per traslladar-s’hi. 

Els dos dies, els membres de l’equip s’instal·laran a 
l’Hotel d’Entitats i atendran fins a un màxim de 80 
persones, les qui prèviament hauran de demanar 
cita, amb prioritat per a les persones grans amb 
dificultats de desplaçament. El dia 11 s’efectuarà 
la presa de les dates i serà el dia 13 quan les ma-
teixes persones hauran de passar per l’Hotel d’En-
titats a recollir el seu DNI-e. 

Per demanar cita prèvia cal trucar al telèfon 977 
65 77 12, de dimarts a divendres, de 9 a 13h, i de 
15 a 20:30h. 

INFORMACIÓ IMPORTANT 
Renovació per caducitat (sense canvis pel que fa al carnet anterior):

 Ý Aportar DNI antic.
 Ý Una fotografia en color, recent, de front i amb el fons blanc. (En cas d’usar ulleres, aquestes han de ser 

amb vidres clars).
 Ý 12 Euros (Import exacte).

Renovació per pèrdua, robatori o deterior:
 Ý Una fotografia en color, recent, de front i amb el fons blanc. (En cas d’usar ulleres, aquestes han de ser 

amb vidres clars).
 Ý Denúncia o Imprès que s’emplenarà en el propi Equip.
 Ý 12 Euros (Import exacte).

Primera Inscripció:
 Ý Una fotografia, recent, en color, de front i amb el fons blanc. (En cas d’usar ulleres, aquestes han de ser 

amb vidres clars).
 Ý Certificat literal d’inscripció de naixement expedit pel Registre Civil en el qual ha de constar expressa-

ment que s’emet per a l’obtenció del DNI. Té una validesa de 6 mesos des de la seva expedició.
 Ý Certificat d’empadronament, amb validesa de 3 mesos des de la seva expedició.
 Ý Si es tracta d’una persona menor de 14 anys, haurà d’anar acompanyat de pare, mare o tutor legal amb 

DNI en vigor.
 Ý El menor hi ha d’estar present.
 Ý 12 Euros (Import exacte).

Renovació por canvi de domicili:
Una fotografia recent, en color i amb el fons blanc.

 Ý  D. N. I. anterior.
 Ý Certificat d’empadronament (validesa de 3 mesos).
 Ý  Per als residents a l’estranger, certificat que acrediti la residència. Ho expedeix el Consolat espanyol 

del país que correspongui.
 Ý Aquesta renovació és gratuïta si el DNI anterior no està caducat. Si està caducat la taxa és de 12 Euros.

Famílies nombroses:
En tots els casos, les famílies nombroses es beneficiaran de taxa gratuïta. És imprescindible presentar el 
títol de família nombrosa que es trobi vigent.

El FIC-CAT obre les inscripcions de la 16a edició

El Festival Internacional de Cinema en Català ha obert les inscripcions de 
la setzena edició, que tindrà lloc de l’1 al 8 de juny de 2024.

El concurs contempla 6 categories: llargmetratge, documental, curtme-
tratge, videoclip, centre educatiu i Jove 48 Hores. El termini d’inscripció de les 
obres romandrà obert fins al 22 de març, excepte en el cas de la modalitat Jove 
48 Hores, que el termini d’inscripcions serà del 3 al 8 de maig de 2024. Les 
obres presentades a concurs han d’haver estat realitzades amb posterioritat 
a l’1 de gener del 2023 i han de ser en llengua catalana, tot i que s’acceptarà 
l’ús parcial de qualsevol altre idioma quan estigui justificat en el context de la 
producció.

El Jurat, que estarà format per professionals del món del cinema i l’audiovisual, 
serà el que determinarà les obres guanyadores de cada categoria, els quals es 
donaran a conèixer durant la gala de cloenda, el dissabte 8 de juny.

Els treballs guanyadors seran premiats amb un trofeu FIC-CAT i amb una dota-
ció econòmica: 2.000 euros al millor llargmetratge; 1250 al millor documental 
i al millor curtmetratge; 300 euros al millor videoclip, al centre educatiu primà-
ria, al centre educatiu secundària i al Jove 48 Hores. A més, hi haurà el premi 
Comarques Tarragonines, dotat amb 500 euros. El premi al millor treball de les 
Comarques Tarragonines hi poden optar aquelles obres compleixin dos requi-
sits: que l’equip de producció i/o direcció sigui provinent d’alguna comarca 

de Tarragona, i que hagin estat rodades totalment o parcial a les comarques 
tarragonines.

Les inscripcions cal fer-les al web del festival, de forma gratuïta, i la Selecció 
Oficial es donarà a conèixer durant el mes de maig.



ACTUALITAT 13

Més d’una vintena d’usuaris de patinets elèctrics 
sancionats durant la campanya de vigilància dels 
VMP 
 Ý Els agents la van realitzar del 25 de setembre a l’1 d’octubre, 

tot i que la vigilància és permanent. 

Garantir la seguretat i la convivència a Roda de 
Berà ha estat una de les principals preocupa-
cions de l’alcalde Pere Virgili durant els dar-

rers anys. D’un temps ençà, el mal ús dels patinets 
elèctrics, i la seva proliferació als carrers, s’ha con-
vertit també en un problema de seguretat, motiu pel 
qual la Policia Local vigila de forma intensiva aquest 
tipus de vehicles. 

Del 25 de setembre a l’1 d’octubre, els agents van 
dur a terme una nova campanya de control i vigilàn-
cia dels vehicles de mobilitat personal, per continu-
ar conscienciant els usuaris d’aquests vehicles de 
la necessitat de complir amb les normes de trànsit i 
les greus conseqüències de no complir-les, així com 
sancionar aquells que no les respectin.

Es van denunciar i sancionar un total de 23 per-
sones, per cometre diferents infraccions, com ara, 
anar en contra del sentit de la marxa estipulat; per 
circular dues persones sobre el vehicle; per fer-ho 
per les voreres o per zones prohibides de les vies; o 

per circular utilitzant dispositius electrònics durant la 
conducció. 

Al mes de gener, de forma coordinada amb el Servei 
Català de Trànsit, es va dur a terme la primera campa-
nya de l’any, durant la qual es van denunciar un total 
de 24 persones usuàries d’VMP. 

La setmana del 16 al 22 d’octubre, s’ha repetit la mateixa 
campanya, amb totes les policies locals de Catalunya, atès 
que és una problemàtica que afecta tots els municipis. 

Des de l’entrada en vigor de la nova Llei de trànsit, 
circulació i seguretat viària al març de 2022, la Poli-
cia Local de Roda de Berà ha fet especial incís en la 
conscienciació dels conductors d’VMP. 

Els agents també realitzen controls aleatoris d’alcohol i 
drogues per verificar que les persones que circulen amb 
un VMP ho fan sense superar la taxa de 0,25 mg/l en 
aire espirat, o la taxa 0 en el cas dels menors d’edat, i 
sense haver consumit cap substància estupefaent. 

L’Ajuntament posa a disposició de la ciutadania 
tres nous equips per a realitzar tràmits de forma 
electrònica gràcies a una subvenció de la Diputació 
de Tarragona
 Ý L’ajut està emmarcat en el Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència finançat pels 

fons Next GenerationEU. 
La Diputació de Tarragona, com a beneficiària de la subvenció concedida al “Projecte de digitalització i mo-
dernització dels ens locals del Camp de Tarragona, Terres de l’Ebre i Baix Penedès, en el marc del Pla de 
Recuperació, Transformació i Resiliència finançat per la Unió Europea- Next GenerationEU”, ha posat a dispo-
sició de l’Ajuntament de Roda de Berà nous equipaments destinats a la línia estratègica 4 – Infraestructures 
digitals, destinats a la transformació digital i modernització de les administracions de les entitats locals.

En l’Actuació número 1, ha subministrat i instal·lat 3 nous Punts d’Accés Públics en tres dependències mu-
nicipals: Oficina d’atenció al ciutadà de l’Ajuntament, Borsa de treball i Hotel d’Entitats. 

Les característiques dels equips són les següents:

PC Avançat i5-23”: HP ProOne 440 G6 24 inch FHD All-in-One Bussines PC

 Ý Monitor: 23,8 polsades.
 Ý Processador: Core i5 10400T.
 Ý Sistema Operatiu: Windows 10 Pro (64 bits).

 Ý Memòria DDR4 de 8 GB / Disc dur 256Gb SSD.
 Ý Teclat i ratolí USB amb lector CAT.
 Ý Escàner pla EPSON 

Aquests equips estan destinats al públic en general i també a associacions que desitgin realitzar tràmits 
de forma electrònica amb el propi ajuntament o amb d’altres administracions.

Es poden trobar instal·lats a l’Oficina d’Atenció al Ciutadà de l’Ajuntament, a l’Hotel d’Entitats, i a l’edifici de 
Serveis Socials.



ACTUALITAT14

La Policia Local celebra la seva patrona en honor 
als Àngels Custodis 
 Ý Durant l’acte es van lliurar una setantena de medalles, diplomes i felicitacions. 

 Ý Per primer cop la residència del Banc d’Espanya de Roda de Berà va obrir les seves portes 
per a celebrar un acte aliè a l’entitat. 

El 2 d’octubre la Policia Local de Roda de Berà 
va celebrar el seu patró en el marc de la diada 
dels Sants Àngels Custodis. Els membres del 

cos policial, acompanyats per les seves famílies i 
amics; una gran representació d’altres cossos poli-
cials, Mossos d’Esquadra, Policia Nacional i Guàrdia 
Civil; i membres del consistori rodenc, es van donar 
cita a 2/4 d’11 del matí, als jardins de la residència 
del Banc d’Espanya, on es va iniciar l’acte amb la 
formació de la plantilla. Allà, amb l’antiga masia de 
fons, l’alcalde Pere Virgili i Antonio Gómez, sotsins-
pector en cap de la Policia Local, van passar revista. 

Seguidament, totes i tots es van desplaçar fins al 
saló d’actes, ubicat a la part més antiga de les ins-
tal·lacions, les quals van pertànyer a l’Hostal dels 
Reis d’Aragó, de mitjans del segle XX. 

Des de l’ascens del sotsinspector Antonio Gómez 
com a cap de la policia rodenca, es va marcar la fita 
de treure la celebració de la festa patronal al carrer, 
fora de les dependències policials on s’havia ce-
lebrat tradicionalment. Així, l’any passat el Museu 
de la Ràdio va ser el lloc triat i aquest any, tot i les 
dificultats inicials, es va poder celebrar en el marc 
incomparable de la residència del Banc d’Espanya. 
És la primera vegada que l’entitat obre les portes 
de la seva residència, destinada a les vacances 
dels seus treballadors i treballadores, per a cele-
brar un acte aliè. Per aquest motiu, tant l’alcalde 
Pere Virgili com el sotsinspector en cap Antonio 
Gómez van agrair Enrique Vázquez, director de la 
residència del Banc d’Espanya de Roda de Berà, i 
a Susana Fuertes, directora de les residències del 
Banc d’Espanya, ambdós presents durant l’acte, 
els tràmits efectuats per fer-ho possible. 

Va ser Gómez el primer en dedicar unes paraules, 
destacant la importància d’aquest dia “durant el 

qual volem donar visibilitat i reconèixer públicament 
la gran tasca que desenvolupa una policia moderna i 
de proximitat com la de Roda de Berà, basada en l’ho-
nestedat, la solidaritat, la responsabilitat, el compro-
mís, la justícia i la moral”, va dir. Va destacar també 
el número de requeriments durant l’any passat, fins 
a 12.156, i per donar resposta a tots ells, va tornar 
a donar les gràcies a l’Ajuntament per dotar la Poli-
cia Local de cada cop més recursos humans “comp-
tem amb cinc nous agents que s’acaben d’incorporar 
després d’un dur procés selectiu amb més de 140 
aspirants”, i materials “en el darrer any hem estrenat 
dos nous vehicles, i nous mitjans tecnològics amb 

intel·ligència artificial per a la identificació de matrí-
cules”. Finalment, Gómez va agrair la col·laboració a 
la resta de cossos policials amb presència al nostre 
territori, al Cos Nacional de Policia, a la Guàrdia Civil, 
i molt especialment al cos de Mossos d’Esquadra.

Per la seva part, l’alcalde va recordar els inicis de la 
Policia Local de Roda de Berà, amb dos vigilants, i 
com aquesta ha passat a tenir més d’una trentena 
de membres, “més de trenta persones, amb tots els 
recursos materials i tecnològics al seu abast”, va 
dir Virgili, “càmeres, aplicacions mòbils, càmeres 
personals, lectors de matrícules, que suposen un 
gran esforç econòmic, però estem satisfets i con-
vençuts de que com més segurs ens sentim més 
lliures serem. Seguiu d’aquesta manera vetllant 
per la nostra seguretat, per la nostra llibertat”. 

Seguidament, es va iniciar el lliurament de més 
d’una setantena de diplomes, medalles i felicitaci-
ons, a proposta de l’alcaldia i del cap de la Policia, 
amb la presència a l’escenari de l’alcalde Pere Vir-
gili, de Teresa Ferré, primera tinent d’alcalde, i del 
sotsinspector cap Antonio Gómez. 

Els agents Juan José Aguirre i Sergi Pérez, van re-
bre la medalla a la dedicació pels 25 anys de servei; 
i l’agent Manel Gómez, per 15 anys de servei. Quant 
a les medalles al treball, es van lliurar a Francesc 
Bernal, sotsinspector del cos de Mossos d’Esqua-
dra, cap de seguretat ciutadana de l’ABP del Tar-
ragonès; a Francesc López, caporal de la Policia 
Local de Roda de Berà; i a l’agent Sergi Bargans. 

Membres d’altres cossos policials, de la Guàrdia Ci-
vil, Mossos d’Esquadra, Cos Nacional de Policia i de 
les policies locals de Creixell i de Torredembarra van 
rebre també diplomes; i el ciutadà Yassine Assouni, 
va rebre un agraïment per la seva col·laboració amb 
la Policia en tasques de traducció i interpretació. 



ACTUALITAT 15

Cau part del sostre de la nau de la cooperativa 
agrícola 
 Ý Després d’algunes setmanes, el trànsit al carrer Joan Carles I i adjacents ha tornat a la 

normalitat. 

 Ý Les actuacions efectuades per l’Ajuntament les últimes dues setmanes, han permès 
assegurar l’edifici. 

El passat 4 d’octubre al migdia, el sostre de la 
nau del sindicat, amb més de 60 anys d’his-
tòria a la cruïlla del carrer Joan Carles I i pla-

ça Doctor Pujol, es va esfondrar de forma sobta-
da. Afortunadament, en aquell moment no hi havia 
ningú a la part afectada, i no va haver-hi ferits. 

La Policia Local i Bombers de Catalunya es van 
personar ràpidament i es va marcar un perímetre 
de seguretat, atès que les parets van quedar afec-
tades.  

Aquesta decisió és fruit de la darrera inspecció 
efectuada per l’arquitecte municipal, ahir al matí, 
motiu pel qual l’Ajuntament i la Policia Local han 
decidit tornar la normalitat als carrers que van 
quedar afectats per l’esfondrament del sostre de 
la nau de la cooperativa agrícola el passat 4 d’oc-
tubre. 

Plaça Doctor Pujol: es manté un perímetre de segu-
retat a la vorera de la nau, però els vehicles podran 
circular amb normalitat. Es pot tornar a estacionar en 
bateria. 

C. Joan Carles I: es manté un perímetre de segure-
tat, però es crea un carril el suficientment ample com 
perquè els vehicles hi puguin circular. 

C. Reina Sofia: la circulació torna a la normalitat, en 
sentit de baixada. 

Les actuacions efectuades per l’Ajuntament les últi-
mes setmanes, han permès assegurar l’edifici. 

Una resina especial 
El 19 d’octubre l’Ajuntament va iniciar uns treballs per 
aplicar una resina especial dins la nau. Amb aquest 
tractament s’aconseguirà que l’amiant que va caure 
del sostre i va quedar-hi dins, quedi enganxat fins a la 
seva retirada per una empresa especialitzada. 

A més a més, per seguretat, s’ha instal·lat una malla 
de protecció per sobre de la coberta, per evitar que 
el vent pugui aixecar petits trossos de fibrociment i 
impedir que aquests caiguin a la via pública. 

Finalment, s’ha ensorrat de forma controlada la part 
més afectada i esquerdada de la paret que dona a la 
plaça de l’Ajuntament. Els trencadissos seran recu-
perats i conservats. 

L’Ajuntament convoca l’11è concurs 
de fotografia de Roda de Berà
 Ý El calendari de 2024 de l’Ajuntament estarà format per 

les 12 millors fotografies presentades a concurs. 

 Ý Cada fotografia escollida rebrà 50 euros de premi. 

L’Ajuntament ja prepara el seu reeixit calen-
dari anual de cara al 2024. Com cada any, 
aquest comptarà amb les millors imatges de 

Roda de Berà, escollides a través del Concurs de 
Fotografia, el qual arriba a l’onzena edició. 

Hi poden participar totes les persones empa-
dronades al municipi, sense límit d’edat, i tam-
bé aquelles que tinguin una segona residència a 
Roda de Berà. 

Es poden presentar fins a 12 fotografies, totes 
elles de racons i espais del poble, en format JPG 
i disposició horitzontal. Les imatges hauran de 

tenir una grandària mínima (pel seu costat curt) de 
3.508 píxels (equivalent a format A3 horitzontal im-
près) i es podran presentar en RGB o CMYK. 

Les imatges es podran presentar fins al 6 de novem-
bre a l’Hotel d’Entitats, en un dispositiu d’emma-
gatzematge digital, dins d’un sobre tancat. El sobre 
també haurà d’incloure un sobre més petit dins del 
qual s’haurà d’introduir l’Annex I, i l’Annex II en el cas 
dels participants menors d’edat, per tal de mantenir 
l’anonimat de l’autoria de les obres. 

El Jurat estarà format per l’alcalde Pere Virgili, com 
a president; i com a vocals la regidora de Comerç, 

Rosana Dorantes; el regidor de Turisme, Frederic 
Royuela; la tècnica de Comunicació, Susana 
Benítez; i Óscar Espigares, treballador adscrit al 
departament de Comunicació.

Quant als premis, l’equip de Govern va decidir l’any 
passat doblar la quantia dels premis i cadascuna 
de les 12 imatges seleccionades rebrà 50 euros.  

Els noms dels premiats es donaran a conèixer a 
través de les xarxes socials de l’Ajuntament el 
10 de novembre. Les fotografies escollides, però, 
seran un misteri fins a la distribució del calenda-
ri, durant el mes de desembre. 
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Si en la darrera edició del butlletí 
aprofitàvem aquestes línies per 
tal d’encoratjar-vos a participar 

dels actes de la nostra principal fes-
tivitat, en aquesta ocasió ens trobem 
en unes dates que ens situen als inicis 
del nostre particular curs polític. 

És aquest el moment en el que, una ve-
gada ja iniciades i dinamitzades les acti-
vitats i serveis que anualment entren en 
funcionament al llarg del mes de setem-
bre, cal centrar-se en els objectius a asso-
lir en el curt i el mitjà termini. En el nostre 
cas, i com a Equip de Govern, ens corres-
pon marcar les línies fiscals per al proper 
exercici. Enguany, a través d’un canvi en la 
gestió de les modificacions efectuades en 
les nostres Ordenances Fiscals que com 
sabreu, fins al moment actual ha consistit 
en la congelació i l’aplicació de bonificaci-
ons en els nostres tributs municipals.

Aquesta política de manteniment de la 
pressió impositiva que es manté constant 
des de l’any 2015, es troba en contrapo-
sició amb l’efecte generat per l’increment 
dels preus, que també ha estat sostingut 
durant els darrers anys. Durant aquest 
període, l’IPC ens mostra un increment 
agregat del 19,5%. Tot i que pugui resul-

tar un valor elevat, ho esdevé en major 
mesura quan es tracta d’efectuar el càlcul 
sobre aquells productes i serveis del qual 
el nostre Ajuntament n’és públic objectiu. 
I és que aquesta magnitud resulta útil per 
a conèixer l’encariment del cost de la vida 
dels habitants del nostre territori, però en 
el que és relatiu a la despesa que suporta 
el nostre ens cal realitzar un anàlisi més 
profund.

Així doncs, únicament tenint en comp-
te les darreres 4 anualitats, materials de 
construcció com l’acer, el formigó o el ci-
ment han vist incrementat el seu valor en 
un 83%, un 23% i un 19% respectivament. 
D’altres elements, com els combustibles, 
generen una despesa un 30% superior, 
amb pics que rondaven el 60% en mo-
ments puntuals de l’any 2022. En la matei-
xa línia, però amb un impacte encara més 
esfereïdor, el cost de l’energia es situa ac-
tualment vora un 170% superior als valors 

mitjans establerts durant els anys 2015-
2020, havent tocat sostre al llarg de l’any 
2022, moment en el qual aquest cost es 
situà en un 450% superior al del període ja 
esmentat. Però totes aquestes dades úni-
cament representen la punta de l’iceberg, 
i és que aquests valors que afecten a la 
gestió dels recursos municipals de mane-
ra directa, com a usuaris d’aquests pro-
ductes, també deriven en un increment en 
qualsevol servei susceptible de contractar 
per part d’aquest Ajuntament.

D’aquesta manera, les modificacions pre-
vistes per al 2024 representaran un incre-
ment en la càrrega que suporta el contri-
buent, tot i que cal fer esment al fet que 
aquesta esdevindrà inferior al valor acu-
mulat de la inflació en els darrers 8 anys. 
Cal fer palès també que aquesta no és una 
mesura perenne, i és que davant una pos-
sible contracció del nivell de preus sempre 
cabrà la possibilitat de revertir-la.

ADEU ESTIU ADEU....

Fa dies que ja hem dit adeu a l’estiu, 
concretament des del dia 3 de se-
tembre quan un temporal marítim va 

arrasar les nostres platges, aquesta que 

es va dragar a mitjan juliol i que ha servit 
just per a passar el mes d’agost, creiem 
que el poble ha pagat un alt preu.

Realment ha estat un estiu estrany, co-
mencem amb la sequera i la seva respec-
tiva ordenança per part de l’Ajuntament. 
Havíem de ser acurats amb aquest bé tan 
escàs que és l’aigua, i crec que s’ha com-
plert amb escreix per alguns, volem dir, no 
s’han omplert piscines particulars (ens re-
ferim a les portàtils que molts de nosaltres 
tenim per a passar els calorosos dies d’es-
tiu, que enguany, per cert, han estat molts; 
les fixes sempre tenen l’excusa de la recir-
culació, recordem que també teníem l’op-
ció de pagar una cisterna... ), encara que 
sempre hi haurà alguna excepció. 

No hem tingut dutxes a la platja, com-
prensible, però no acceptable, almenys 
una per a peus no hauria estat mala-
ment...

Hem estat el poble més conscient de tota 
la costa, en altres pobles limítrofs al nostre 
han deixat alguna en marxa. 

Però el que més ens ha cridat l’atenció és la 
falta de banys a la platja de La Barquera.
I la bandera blava???? Fa anys onejava or-
gullosa a la platja llarga de la Barquera, en-
guany no, sembla que està perdent categoria 
aquesta zona; una llàstima, ja que és la platja 
més pròxima al nucli urbà. Igual no interessa 
tenir bandera blava en aquesta zona...

I que dir del nostre meravellós camí de Ronda, 
un passeig privilegiat, vorejant la mar i amb 
unes postes de sol magnífiques, on no sabem 
la quantitat de trànsit que ha tingut, però se-
gur que moltíssim, un pas que uneix la platja 
Llarga amb el Roc i que és un luxe passejar-hi. 
Enguany ha estat difícil també per a aquest 
paratge, resulta que el sòl per l’erosió natu-
ral de la mar, la sal i la sorra ha deixat aquest 
camí com una pista de gel, fent molt perillós 

caminar pel passeig. No ens oblidem de donar 
gràcies que ningú ha tingut un accident greu...

I s’acaba l’estiu i arriben les pluges... i s’inun-
den els carrers!, si és que ens queixem de tot... 
o no tenim aigua o ens sobra... Però aquest és 
un tema per parlar en un altre moment. Creiem 
seriosament que estem en un procés de canvi 
climàtic i hem de pensar en això seriosament 
d’una vegada per sempre. Som un poble molt 
turístic, recordem que és el municipi amb més 
segons habitatges (70%) seguida de Salou. 
No podem pensar a baixar pressió d’aigua, 
fer restriccions, no tenir la cobertura digital 
necessària, o que els serveis públics no donin 
servei a tots els que som, sobretot a l’estiu.

Volem reconèixer que enguany s’han vist 
menys paneroles, volem pensar que els trac-
taments que s’han utilitzat han causat efecte, 
per la qual cosa animem a l’ajuntament a se-
guir amb aquesta línia per a no tornar a temps 
pitjors.

L’inici de la legislatura comença 
amb l’increment de l’endeutament 
municipal fins a un total actual de 

3.140.621,90 euros a cinc mesos de gua-
nyar les eleccions. S’ha arribat a aquesta 
xifra en el ple d’octubre en què l’equip de 
govern ha aprovat un crèdit de 580.000 
euros, diuen que per fer front a pagaments 
pendents de l’anterior legislatura.

L’altra cara de la moneda és la recent des-
pesa de gairebé 200.000 euros en transva-
sament de sorra a les platges rodenques 
per tres mesos de temporada de platja, que 
ha desaparegut amb el primer Migjorn.

A aquest despropòsit cal afegir l’increment de 
les taxes fiscals de clavegueram, brossa, IBI i 
l’impost de circulació, alhora que redueixen 
les seves corresponents bonificacions, que 
suposadament tenien l’objectiu d’incentivar 
canvis en els hàbits de les rodenques i dels 
rodencs per un futur més sostenible. Uns ob-
jectius que ben segur no s’han complert.

I diem “suposadament” perquè ja sabem 
que l’equip de govern no té un projecte de 
futur, ans al contrari, apliquen polítiques 
continuistes “tapant forats”.

La falta de previsió, la manca de projecte, 
l’increment de deute i de taxes fiscals aug-
mentarà la càrrega fiscal de les famílies de 
Roda de Berà.

No oblidem que continuem amb els car-
rers bruts, sense prou controls dels pa-
tinets elèctrics, sense millorar els acces-
sos al Pujol de la Morella i fer d’aquest un 
mirador més del Baix Gaià.

Tampoc podem oblidar les contractacions 
“a dit” sense passar per la reglamentària 
tasca fiscalitzadora de la figura de la inter-
ventora; que tan sols atenen les queixes i 
reclamacions exposades públicament a 

les xarxes socials, i no pas les que es re-
gistren per les vies oficials.

Vist aquest breu resum de com inicia la 
nova legislatura amb majoria absoluta de 
l’equip de TRIA, tan sols ens queda pre-
guntar, què arribarà en els anys vinents?

Salut i República!

Comitè de comunicació
ERC Roda de Berà
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Finalizadas las Fiestas de Sant 
Bartomeu, es de justicia resaltar 
la multitud de actividades re-

alizadas, tanto en el ámbito cultural, 
deportivo, religioso, festivo, pero en 
especial aquellas tradicionales que 
forman parte de la identidad propia 
del municipio. Todo ello, no hubiera 
sido posible, sin las personas que han 
participado en la realización de los 
eventos, a todos ellos y ellas, agrade-
cerles el trabajo realizado, en espe-
cial, a los voluntarios y personal del 
Ayuntamiento que, han dado todo lo 
mejor de ellos mismos para conseguir 
los excelentes resultados. Esperamos 

muy pronto, cómo se nos contestó a 
una pregunta que hicimos en el pleno, 
se constituya la Comisión de Fiestas 
de nuestro municipio, dónde la parti-
cipación y pertenencia sean el moti-
vo que, conservando las tradiciones, 
seamos capaces de aportar innovaci-
ones, con el fin de hacer unas fiestas 
más participativas y atractivas a to-
dos los sectores.

En el pleno de septiembre, nuestro 
Grupo Municipal ha presentado dos 
mociones, una de ellas, en referencia 
a instar al Gobierno de Pedro Sánchez 
que, no acepte la amnistía que los in-
dependentistas les exigen, para votar 
a favor de su investidura, seguido de 
un referéndum de desconexión de Ca-
taluña con España. Cómo era lógico, 
los grupos municipales independen-
tistas votaron en contra, el grupo en 
el gobierno de TRIA, se abstuvo y el 
grupo del PSC siguió el movimiento 
venezolano sanchista votando no a 
la moción, una vez más defraudan-
do a una gran mayoría de socialistas 
que se sienten orgullosos de ser ca-
talanes, pero también españoles, la 
política no debería circunscribirse en 
aquello de dónde dije digo, digo Diego 
o a cada cambio, de los compromi-

sos adquiridos, tratar de justificarlos 
como cambios de opinión.

La otra moción, presentada conjunta-
mente con TRIA, solicitaba al Gobier-
no de España, se responsabilizará de 
la regeneración de playas y costas del 
municipio, cómo es su competencia, 
a través de Costas del Ministerio de 
Fomento y también a la Generalitat de 
Catalunya, responsable de puertos de 
Cataluña. El resultado de la votación 
fueron:  9 votos a favor (TRIA y PP) y 4 
en contra (PSC-PSOE, ERC y JUNTS), 
las justificaciones de los grupos mu-
nicipales que votaron no, fueron, des-
de volver a la prehistoria del litoral 
municipal, hasta el tener un estudio 
de impacto ambiental, este último de 
ERC, nos extrañó que una moción abi-
erta a todos los grupos municipales, 
no hubiera presentado ERC dicha ini-
ciativa, formando así parte de la titu-
laridad de la moción, quizás el deseo 
fuera ese y las intenciones políticas 
otras, mientras el Grupo PSC-Sanc-
hismo, continua con él arre que arre 
del ya cansino, no a todo, para más 
tarde querer justificar lo injustificable, 
como en el caso de su no a la conce-
jalía anti okupa.

Ante los hechos ocurridos, del des-
prendimiento del tejado de la Coope-
rativa Agraria, desde nuestro Grupo 
Municipal del PP, instamos al Gobi-
erno Municipal, busque un desplaza-
miento de las instalaciones de dónde 
se encuentran actualmente ubicadas, 
centro urbano, provocando en muc-
hos casos olores, peligro para el trá-
fico de carga o descarga, cómo el uso 
de la báscula, cómo en más de una 
vez hemos solicitado. Así, el Ayunta-
miento podría contar con unas ins-
talaciones municipales céntricas y 
anexas al Ayuntamiento y servicios 
municipales.

Por último, nuestras más sinceras 
muestras de agradecimiento a la la-
bor sacerdotal de Mosén Antoni Ro-
dríguez, que ha venido realizando en 
nuestro municipio y desearle toda 
clase de éxitos en su nueva etapa de 
servicio vocacional a la Iglesia Católi-
ca.

GRUP MUNICIPAL PP RODA DE BERÀ

IMAJORIA ABSOLUTA, TOTALITARISME i 
PUJADA D’IMPOSTOS  

Pocs mesos portem amb la ma-
joria absoluta de TRIA i l’alcal-
de Pere Virgili, acompanyat del 

seu equip “preparat” i el seu càrrec de 
confiança i ja tenim canvis. Com diria 
el gran Chiquito de la Calzada “Donde 
dije digo, digo Diego” por “No te digo 
Trigo por no llamarte Rodrigo”

Això ho comento en to humorístic, 
perquè amb la majoria absoluta o mi-
llor dit totalitarisme de TRIA, fan una 
nova interpretació del reglament or-
gànic municipal (ROM) i ens han co-
municat que no podem fer mocions 
(propostes) dirigides al poble que 
condicionin el govern. Només podem 
presentar mocions per demanar ser-
veis o prestacions pel poble a l’estado 
espaÑol i a la Generalitat de Catalu-
nya. Tot plegat, un gran acudit.

És curiós que la mateixa norma durant 
els darrers 8 anys no van dir res i ara 
ens apliquen aquesta interpretació. I 
tots calladets. Doncs a mi, no pot fer-
me callar ningú (fins aquí puc llegir). 
Només em dec a la gent del poble per 
fer una roda que miri endavant i on 
avancem plegats sense sectarismes. 
Que ja seria hora.

Ja vaig avisar que les finances de 
l’ajuntament no estan suposadament 

com ells ens volen fer creure. Per 
aquest motiu TRIA torna a demanar 
un nou PRÉSTEC ara de 580.000 € i 
sumat a la resta de préstecs més els 
interessos ens costa aprox. més de 
3.500.000 €.

I com tot això no és suficient us porto 
la NOTÍCIA BOMBA. TRIA RODA, APU-
JARÀ UN 10% els IMPOSTOS de l’IBI, 
escombraries, clavegueram i vehicles 
a partir d’1/1/24 i posteriorment apli-
carà una pujada del preu de l’aigua 
municipal que estan estudiant. Això 
farà que per mitjana cada família pa-
gui 120 € més l’any. Clar que depèn 
dels valors i metres d’habitatges, ti-
pus de vehicle, etc. Més l’augment 
del cost de l’aigua que de moment no 
podem valorar La seva excusa és la 
inflació, pujada de preus, salaris i que 
fa molts anys no es toquen. Si tot és 
cert. Però un bon gestor ha de mirar 
pels interessos de per qui treballa. I 
aquesta manera de gestionar costarà 

als rodencs, 800.000 € més. Però te-
nen clar que la banca sempre guanya i 
d’aquí a 4 anys ja no ho recordarà nin-
gú i els tornaran a votar.

Un govern és un gestor del poble i 
TRIA ha demostrat que només sap 
apujar-se el sou, demanar préstecs, 
fer zones blaves i pagar preus despro-
porcionats dels seus projectes. Estan 
mancats de noves idees, viuen en el 
passat i ara estan al límit econòmic.

Si vas TRIAr això, és moment d’obrir els 
ulls. Sempre us he dit que s’ha d’apos-
tar per gent preparada. No per ami-
guismes i favors. Aquí teniu el resultat. 
Jo com a oposició i dels poc que la fa, 
continuaré vetllant pels interessos del 
poble per sobre dels personalismes.

Avancem per Roda de Berà

Albert Martin 
Regidor i portaveu de Junts
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RECOMANEM... 
Mètode global D.A.S, de Mireia del Castillo 
 Ý Les tres claus necessàries per a millorar la teva economia

La passada matinada del 31 d’octubre ens va 
deixar en José Antonio Díaz, més conegut 
com “l’Arguiñano”. 

L’any 2006 va entrar a treballar a l’Ajuntament 
com a oficial de primera a la brigada municipal, 
fins a l’any 2019 quan es va jubilar. Tenia una mà 
especial per a la cuina, i molts de vosaltres de ben 
segur vau tastar en més d’una ocasió les seves 
paelles, ja que durant molts anys va ser el xef en-
carregat de preparar la paella de la Festa Major 
Petita. 

Des d’aquí volem expressar el nostre més sentit 
condol als seus familiars i amics i fer-los arribar 
el nostre suport. 

Descansi en pau. 

Aquest llibre, escrit per la rodenca Mireia del Cas-
tillo, és en essència una guia d’estalvi domèstic, 
però no és només això. 

Conté informació útil que ajudarà a millorar les 
finances de la llar dels lectors i lectores, escrita 
des de l’experiència personal de l’autora. Entre 
les pàgines es poden trobar vivències reals de la 
seva família, així com la seva història de supera-
ció, després d’una enorme crisi econòmica que la 
família va patir fa uns anys. 

És un llibre desenfadat i de lectura fàcil que pre-
tén ser interactiu, ja que està ple de consells, 
tècniques i reptes que conviden els lectors a po-
sar-los en pràctica en la seva pròpia llar. 

I vosaltres, us animeu a emprendre el camí de 
l’estalvi?
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